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Tertialmelding januar - august 2017  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn 

Rådmannen legg med dette fram tertialmelding for perioden januar – august 2017, jf vedlagt 
dokument.  

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Tertialmeldinga vert teken til orientering. 
 
 

Formannskapet i Radøy - 062/2017 
FS - handsaming: 
Formannskapet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

FS - vedtak: 
Tertialmeldinga vert teken til orientering. 
 
 

Kommunestyret i Radøy - 047/2017 
KS - handsaming: 
Økonomisjef Sveinung Kvamme orienterte kort om tertialmeldinga og sa at hovudbodskapen er at 
2017-budsjettet er rimeleg i rute. 
 
Leif Taule (SP) sa at tertialmeldinga vitnar om god økonomistyring og kontroll. 
Taule tok opp oppfølginga av vassframførings-prosjektet til Lilletveit. Han understreka at det ligg eit 
klart politisk vedtak om dette prosjektet, og at dette er eit prioritert anlegg som han oppfattar at det 
er løyvt midlar til. 
 
Arild Tveranger (Uavh.) viste til sjukefråveret i Radøy og spurde kva tiltak som blir gjort for å redusera 
sjukefråveret. Rådmann Jarle Landås svara at administrasjonen i lang tid har vore bekymra over 
sjukefråveret, og at det har vist seg vanskeleg å finna tiltak som virkar. Han viste til ei 
medarbeidarundersøking som er gjort i Radøy kommune, og sa at det vert vurdert korleis den skal 
følgjast opp. 
 



Leif Taule ser behovet for ein gjennomgang av Frivilligsentralen, for å ta del i nye oppgåver, særleg 
retta mot flyktningar. 
På vegne av samarbeidspartia Sp/Ap/KrF sette Leif Taule fram følgjande tilleggsframlegg: 
Med bakgrunn i at ansvaret for tildeling av midlar til Frivilligsentralane er overført til kommunane frå 
1.1.2017, ber kommunestyret om at rådmannen legg fram sak om ny organisering, inkl. retningslinjer 
for Frivilligsentralen i Radøy, til kommunestyremøtet i desember 2017. 
 
Rådmann Jarle Landås informerte om at administrasjonen vil gjera grep for å endra 
styringsstrukturen for Frivilligsentralen. Han sa også at det er igang ein dialog for at Frivilligsentralen 
skal arbeida inn mot flyktningar. 
 
Radøy kommune har inngått rammeavtale gjennom "Bergensavtalen" for innkjøp av matvarer til 
skular og barnehagar. Leif Taule (SP) sa at dette har skapt reaksjonar og hevda at det ikkje er i tråd 
med delegasjonsreglementet at denne avtalen ikkje først er handsama politisk. 
 
På vegne av samarbeidspartia Sp/Ap/KrF sette Leif Taule fram følgjande tilleggsframlegg: 
Kommunestyret ser det som veldig uheldig at administrasjonen har inngått rammeavtale gjennom 
«Bergensavtalen» for innkjøp av matvarer til skular og barnehagar, med verknad frå august 2017, 
utan at dette har vore tatt opp med politisk nivå (ordførar/formannskap) då dette er eit brot med 
tidlegare praksis. 
Kommunestyret ser det som viktig at kommunen støttar opp om lokalt næringsliv og såleis gjer sitt til 
at dei lokale butikkane framleis kan eksistera i lokalsamfunna våre. 
Kommunestyret ber om at det vert tatt initiativ for å sjå om og kor tid kommunen kan gå ut av denne 
avtalen. 
Moglege framtidige innkjøpsavtalar skal leggjast fram for politisk nivå (ordførar/formannskap) før 
kommunen inngår avtale. 
 
Rådmann Jarle Landås understreka at det i "lov om offentlege anskaffelsar" blir stilt strenge krav til 
kommunale anskaffelsar, inkludert innkjøp av mat. For jamnlege kjøp av matvarer i den storleik som 
Radøy gjer, vert det stilt krav om at kommunen må gå ut med anbod på den opne marknaden. 
Rådmannen peika på at utan innkjøpsavtale vil kommunen gjera ulovlege innkjøp. Han sa at Radøy 
har knytta seg til Bergensavtalen fordi kommunen er for liten til å handtera alle anskaffelsar sjølv. 
 
Normann Sæbø (H) sette fram følgjande framlegg: 
Forslaget frå samarbeidspartia Sp/Ap/KrF blir sendt over til administrasjonen for vidare utgreiing og 
juridisk vurdering av avtalen knytt til Bergensavtalen. 
 
Leif Taule (SP) ba om gruppemøte for SP/AP/KRF. Etter gruppemøtet gjorde han det klart at 
framlegget frå samarbeidspartia skal til votering. 
 
Kenneth Taule Murberg (H) sa seg einig i at det er viktig å støtta opp under lokalt næringsliv, men 
kunne ikkje støtta kritikken mot administrasjonen som han oppfattar kjem fram i samarbeidspartia 
sitt framlegg. Han meiner det på politisk nivå i Radøy har vore full tilslutning til Bergensavtalen. 
 
Taule Murberg ba om følgjande protokollmerknad: 
Vi er samde i at det er viktig å støtta lokalt næringsliv. Men vi stemmer i mot framlegget frå 
SP/AP/KRF fordi vi ønskjer ei juridisk vurdering av å gå ut av innkjøpsavtalen og kva konsekvensar 
dette vil kunne få. Vi tar sterk avstand frå kritikken om at dette er brot med tidlegare praksis. Det har 
ikkje vore retta kritikk mot "Bergensavtalen" før. 
 
David Pletten Aasgard (KrF) sa at han ikkje ser noko ulovleg i at samarbeidspartia ønskjer å trekka 
kommunen frå avtalen. 



 
Bjørg Taule Murberg (V) ba om følgjande protokolltilførsle: 
Eg støttar lokalt næringsliv, men vil ha framlegget oversendt til administrasjonen for juridiske 
avklaringar. 
 
Arild Tveranger (Uavh.) understreka også at det er nødvendig å få vurdert dei juridiske sidene ved 
rammeavtale knytt til "Bergensavtalen" for innkjøp av matvarer til skular og barnehagar. 
 
Avrøysting: 
Formannskapstilrådinga vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Sp/Ap/KrF knytt til Frivilligsentralen vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Sp/Ap/KrF knytt til rammeavtale "Bergensavtalen" vart vedteke med 18 (9 Sp, 5 
Ap, 2 KrF, Jan Tore Hvidsten, V og Henning Haugland, H) mot 7 røyster. 
Mindretalet (4 H, 2 FrP, 1 V) røysta for oversending av framlegget frå Sp/Ap/KrF). 
 

KS - vedtak: 
Tertialmeldinga vert teken til orientering. 
 
Med bakgrunn i at ansvaret for tildeling av midlar til Frivilligsentralane er overført til kommunane frå 
1.1.2017, ber kommunestyret om at rådmannen legg fram sak om ny organisering, inkl. retningslinjer 
for Frivilligsentralen i Radøy, til kommunestyremøtet i desember 2017. 
 
Kommunestyret ser det som veldig uheldig at administrasjonen har inngått rammeavtale gjennom 
«Bergensavtalen» for innkjøp av matvarer til skular og barnehagar, med verknad frå august 2017, 
utan at dette har vore tatt opp med politisk nivå (ordførar/formannskap) då dette er eit brot med 
tidlegare praksis. 
Kommunestyret ser det som viktig at kommunen støttar opp om lokalt næringsliv og såleis gjer sitt til 
at dei lokale butikkane framleis kan eksistera i lokalsamfunna våre. 
Kommunestyret ber om at det vert tatt initiativ for å sjå om og kor tid kommunen kan gå ut av denne 
avtalen. 
Moglege framtidige innkjøpsavtalar skal leggjast fram for politisk nivå (ordførar/formannskap) før 
kommunen inngår avtale. 
 
 
Vedlegg: 
Tertialrapport_2017_T2 
 


